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MOF alm. del – svar på spørgsmål 75 fra Trine Torp (SF) stillet 
den 11. oktober 2018 til ministeren for fiskeri og ligestilling og 
nordisk samarbejde. 
 
Spørgsmål 75  
Ifølge Europa-Parlamentets og Rådets forordning (EU) Nr. 1380/2013 
om den fælles fiskeripolitik artikel 2, stk. 2 skal samtlige kvoter sættes i 
overensstemmelse med den videnskabelige rådgivning senest inden 
udgangen af 2020. Hvordan vil ministeren sikre overlevelsen af silde-
fiskeriet og sildefabrikken i Gilleleje, når der skal sættes kvoter efter 
deadline i 2020, hvis man her kort inden deadline tillader så kraftigt et 
overfiskeri på sildebestanden? 
 
Svar 
Ifølge den nævnte forordnings artikel 2, stk. 2, skal fiskebestande forvaltes, 
således at de udnyttes i overensstemmelse med maksimalt bæredygtigt 
udbytte senest i 2020.  
 
For så vidt angår sildefabrikken i Gilleleje, har jeg arbejdet for at få en 
mindre reduktion i kvoten end foreslået af Kommissionen med henblik på 
en balanceret tilgang, som også fortsat kan sikre råvareleverancer til 
fabrikken. Ud over de råvarer, som fiskeriet i den vestlige Østersø kan 
bidrage med, vil der tillige kunne leveres sild fra fangsterne i Kattegat. 
Omfanget heraf kendes først, når forhandlingerne mellem EU og Norge 
afsluttes senere på året og implementeres i forordningen om 
fiskerimuligheder for blandt andet Nordsøen, Skagerrak og Kattegat på 
rådsmødet for landbrug og fiskeri den 17.-18. december. Endelig er der 
mulighed for at få flere sild ved kvotebytter med andre lande, men det må 
antages, at dette ikke bliver i samme omfang som i tidligere år som følge 
af, at reduktionen også formodes at begrænse de øvrige landes muligheder 
for kvotebytte. Dette er rammevilkårene, som sildefiskeriet vil være 
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underlagt i 2019. Det ligger uden for mine beføjelser at garantere den 
fortsatte overlevelse af sildefabrikken. 
 
Jeg henviser i øvrigt til min besvarelse af spørgsmål 73 vedrørende 
kvotefastsættelsen. 
 

Med venlig hilsen 
 
 

 
Eva Kjer Hansen 


